
Komárom Város Polgármesteri Hivatala
Komárom, Szabadság tér 1. Tel. 541-300.

Szám:

JEGYZŐKÖNYV

Készült Komárom Város Képviselő-testülete 2008. szeptember 18-án megtartott
ülésén.

Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint,
                       Dr. Szeidl Bernadett aljegyző,

  a Polgármesteri Hivatal előterjesztések szerint illetékes munkatársai

Zatykó János köszönti a Képviselő-testület ülésén megjelenteket. Megállapítja, hogy
a Képviselő-testület ülése határozatképes, jelen van 17 fő képviselő.
Bejelenti, hogy napirend előtti felszólalásra jelentkezett Horváth Gyula és Dr.
Mészáros Gyula képviselő úr.

Horváth Gyula: Sidi Péter sportlövő az olimpián 6., pontszerző helyen végzett. Sidi
Péternek további sok sikert kíván. Munkáját továbbra is segítik.
A szeptemberi testületi és bizottsági ülésen a többfunkciós sportcsarnokkal
kapcsolatos beszámolóra került volna sor. Az előterjesztés nem szerepelt a bizottság
napirendjén. A négy nagy sportegyesületet szerették volna beszámoltatni az előző
évi munkájukról. Ugyanígy elmaradt Sidi Péter olimpiai élménybeszámolója.

Zatykó János: Sidi Péter egy találkozót szervezett és olimpia élményeit az
érdeklődőkkel megosztotta. Sidi Péternek és edzőjének az olimpiai szereplés
kapcsán 500.000 Ft, illetve 200.000 Ft-ot juttatott a polgármesteri keretből.
Ha egyes előterjesztések elkészítésével a hivatalnak gondja van, keressék meg az
érintett bizottsági elnököt, vagy a polgármestert.

Dr. Mészáros Gyula: A Saxum Kft. felügyelő bizottsága 2008. június 23-án tárgyalt
Csiba Zoltán ügyvezető és Cserháti József műszaki vezető 2008. március 1. és
június 30. közötti prémium feladatairól, valamint Kovács Károly és Csiba Zoltán
ügyvezetők 2008. július 1. és december 31. közötti prémiumfeladatai
meghatározásáról. A Saxum Kft. felügyelő bizottsága 2008. július 29-én újra
ülésezett és megerősítette korábbi határozatát. A FEB határozata: „A két ügyvezető
2008. évi II. féléves prémiumra tett javaslatát a 2008. június 23-i ülésen egyhangúlag
jóváhagyta, ezért ezt a mai FEB ülésen újra nem kell tárgyalni.”
Érthetetlen, hogy azóta nem került a Képviselő-testület elé ez a két fontos téma. Mi
ennek az oka? Mikor kívánja polgármester úr napirendre tűzni ezt az előterjesztést?

Zatykó János:  Az októberi testületi ülésre képviselő úr által elmondott napirendi
pontot előterjesztik.
Javasolja, hogy vegyék le napirendről:

- Komárom Város Településrendezési Terv komplex felülvizsgálatához
kapcsolódó döntések, változtatási tilalmak elrendelése című rendelet -
tervezetet. Osztályvezető asszony elmondta, tovább kell dolgozni a napirendi
ponton, hogy az minden törvényességi szempontnak megfeleljen,

- Cukorbeteg egyesület támogatási kérelme,
- Helyi védelem alatt álló épületek felújítására kiírt 2008. évi pályázat II.

fordulójának értékelése,
- Javaslat Komárom, Bem J. u. 817/85. hrsz-ú ingatlan eltérő használatára

településkép javítása érdekében,
- Komáromi köztemető tömör- és drótkerítés építése,
- Almásfüzitő, Fő u. 1. szám alatti tanműhely értékesítése.
- Komárom Város Önkormányzata és Szervei Szervezeti és Működési

Szabályzat.
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Javasolja napirendre venni:
- Fiatalok első lakáshoz jutásának támogatása című előterjesztést.

NAPIREND:

1. Rendelet-tervezet a 2002. évi 22. számú (X. 24.) önkormányzati rendelet
módosításáról a helyi kitüntető díjak alapításáról és adományozásuk rendjéről.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

2. Rendelet-tervezet a Képviselő-testület 2004. évi 12. számú (IV. 22.)
önkormányzati rendelete módosításáról az Önkormányzat vagyonáról, a
vagyonnal való rendelkezés és vagyonkezelés szabályairól, valamint
önkormányzati terület átadása a déli elkerülő út építéséhez.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

3. Rendelet-tervezet a 2008. évi Költségvetés  II. n. évi módosításáról.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

4. Közigazgatási Hivatal törvényességi észrevétele - a 2007. évi Költségvetés
végrehajtásáról szóló rendelet kiegészítése további melléklettel.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

5. Rendelet-tervezet a 2008. évi Költségvetés 2008. augusztus 15-ig bekövetkezett
előirányzat módosításáról.
Előadó: Zatykó János polgármester
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

6. Tájékoztató Komárom Város 2008. évi költségvetése I. féléves végrehajtásáról.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

7. Komárom Város új lakáskoncepciója megalkotása.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

8. Beszámoló Komárom város Önkormányzata 2008. évi közbeszerzési terve
időarányos teljesüléséről, további feladatokról.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

9.  Beszámoló a MOL városrész átvételéről az önkormányzati vagyon alakulásáról,
működtetési, üzemeltetési kérdésekről.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Hornig Rudolfné alpolgármester

10. Önkormányzati tulajdonú bérlakások megvásárlása iránti kérelem.
Előadó: Zatykó János polgármester
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11.Horváth Henrietta Komárom, Lovarda tér 3/A. szám alatti lakos fellebbezése
gyermekvállalás ösztönzése önkormányzati támogatása ügyében.
Előadó: Zatykó János polgármester

12. Önkormányzati tulajdonú bérlakások lakáscsere kérelmek.
Előadó: Zatykó János polgármester

13. Komárom, Mártírok útja 16. I/23. szám alatti önkormányzati tulajdonú bérlakás
bérleti jogviszonya folytatása.
Előadó: Zatykó János polgármester

14. Jelentés a 98/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat végrehajtásával
összefüggésben.
Előadó: Zatykó János polgármester

15.Jelentés a 83/2007. (IV. 19.) és a 116/2007. (VI. 28.) számú Képviselő-testületi
határozatok végrehajtására.
Előadó: Zatykó János polgármester

16. Fontana Bük Ingatlanhasznosító Kft. tulajdonában lévő, a Lengyár területén
található 1385/171/A2., 1385/172, 1385/174 és a 1385/192 hrsz-ú ingatlanok
felajánlása értékesítésre.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

17. Komáromi Televízió Kht. működésével kapcsolatos 181/2008 (VII, 24,) számú
határozat végrehajtása.
Előadó: Zatykó János polgármester

18.  Beszámoló a nyári napközis tábor működésének tapasztalatairól.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

19.  A Jókai Mór Város Könyvtár beszámolója tevékenységéről.
Előadók: Zatykó János polgármester

Györgyné Rabi Lenke intézményvezető

20.  Tájékoztató a TÁVHŐ Kft. téli fűtési szezonra történő felkészüléséről.
Előadó: Hajnal Nándor ügyvezető igazgató

21.  Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti
fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az önkormányzati
beruházások állásáról, az önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati
bizottságok munkájáról, döntéseiről.
Előadó: Zatykó János polgármester

22. E g y e b e k

a/ Lakossági egészségfelmérés.
Előadó: Zatykó János polgármester
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b/ A Komáromi Távhőszolgáltató Kft. alapító okirata módosítása.
Előadó: Dr. Szeidl Bernadett aljegyző

c/ Szerződés tervezet a IV. számú felnőtt háziorvosi körzet területi ellátási
kötelezettségéről
Előadó: Zatykó János polgármester

d/ Csokonai Művelődési Központ vezetőjének kinevezése.
Előadó: Zatykó János polgármester

e/  Komárom város komplex geotermális energia hasznosítására javaslat.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

 f/ Ácsi út ivóvíz- és szennyvízcsatorna- hálózat bővítése lakossági
kezdeményezésre.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

g/ KDOP- 2008. – 1.1.1. „Regionálisan kiegyensúlyozott, vonzó telephelyi, ipar
területi infrastruktúra kialakítása” című pályázati lehetőség.
Előadó: Zatykó János polgármester

h/  A Komáromi Szociális Közalapítvány kuratóriuma elnöki tisztének betöltése.
Előadó: Zatykó János polgármester

i/ „Bursa Hungarica” Önkormányzati Felsőoktatási ösztöndíjpályázat 2009. évi
fordulója.
Előadó: Zatykó János polgármester

j/ Pályázati lehetőség könyvtári szolgáltatások összehangolt infrastruktúra
fejlesztésére.
Előadó: Zatykó János polgármester

k/ Pályázat TDM szervezet létrehozására.
Előadó: Zatykó János polgármester

l/ A Jókai Mór Gimnázium átvétele a Komárom-Esztergom Megyei Önkormányzattól.
Előadó: Zatykó János polgármester

m/ Az önkormányzati tulajdonú törzsrészvények eladása.
Előadó: Zatykó János polgármester

n/ Komárom név használatára kérelem.
Előadó: Zatykó János polgármester

o/  Komáromi székhelyű  kis- és középvállalkozások  támogatása.
Előadó: Hornig Rudolfné alpolgármester

23. Kérdések, bejelentések

- A Képviselő-testület a napirendet 17 igen szavazattal elfogadja.
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1. Napirendi pont: Rendelet-tervezet a 2002. évi 22. számú (X. 24.) önkormányzati
rendelet módosításáról a helyi kitüntető díjak alapításáról és
adományozásuk rendjéről.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést az Ügyrendi Bizottság és az Egészségügyi és
Szociális Bizottság megtárgyalta.
Intézményvezetőktől kértek be javaslatot. A díj elnevezésére javaslat: Salkaházi Sára
Díj.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság támogatta a
díj elnevezésére érkezett javaslatot.

Zatykó János:  Kéri, szavazzanak a javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslatot 16 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2008. évi 19. számú (IX.19.) önkormányzati
rendelet:

- a helyi kitüntető díjak alapításáról és
adományozásuk rendjéről szóló 2007. évi
22. számú (X.04.)  számú önkormányzati
rendelet módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

2. Napirendi pont: Rendelet-tervezet a Képviselő-testület 2004. évi 12. számú (IV.
22.) önkormányzati rendelete módosításáról az Önkormányzat
vagyonáról, a vagyonnal való rendelkezés és vagyonkezelés
szabályairól, valamint önkormányzati terület átadása a déli
elkerülő út építéséhez.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztés A. része testületi határozaton alapul. Telekalakítást
végeztek a Kempelen Farkas Középiskola kérésére. A kialakított telket a
forgalomképes vagyoni körbe tartozó ingatlanok közé kell tenni.
A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság és
Pénzügyi Bizottság ülésén elmondta, hogy az elkerülő út pályázatát egy komáromi
útépítő konzorcium nyerte. Tagja: Euroaszfalt Kft. és a Lavinamix Kft.
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A közbeszerzési eljárásban a pályázat benyújtási határideje 2008. X. 30. szerepel. A
nyertes céggel a kivitelezési szerződés aláírásra került.

Dr. Molnár Attila: Már a második határidő módosításra került sor. Mi ennek az
indoka? Ha nem szükséges, ne módosítsák a határidőt.

Zatykó János:  Közbeszerzési pályázatot írtak ki, melyet olyan konzorcium nyerte
meg, mely a határidőt 2010. VI. 30-ával vállalta. Mindent elkövetett, hogy a határidőt
minél előbbre hozzák. Időjárás függvényében ez az utolsó határidő.
Kérdése, a Képviselő-testület támogatja, hogy a határozati javaslatban a határidő
2010. VI. 30. legyen?

- A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János:  Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2008. évi 20. számú (IX.19.) önkormányzati
rendelete:

- az Önkormányzat vagyonáról, a vagyonnal való rendelkezés
és vagyonkezelés szabályairól szóló 2004. évi 12. számú
(IV.22.) önkormányzati rendelet módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

Zatykó János:  A térítésmentes átadásokkal kapcsolatos előző határozatokban a
dátumot 2010. VI. 30-ra javasolja változtatni.

- A Képviselő-testület a javaslattal 17 igen szavazattal egyetért.

189 /2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testülete hozzájárul, hogy a Komárom Város
Önkormányzat tulajdonában lévő kisajátítási terv szerinti területek a
Komárom, déli elkerülő út megvalósítása érdekében térítésmentesen
kerüljenek átadásra a Magyar Állam javára.
A képviselő-testület a terület átadás feltételeként a 41/2006. (II.14.) számú
határozatában foglaltak szerint kíván eljárni. Az út kiépítésére vonatkozó
határidőt 2010. június 30-al állapítja meg. Amennyiben a kivitelezés ezen
határidőig nem kerül megvalósítására, a kérelmező a térítésmentesen
átadásra kerülő földterületek értékét köteles megfizetni.
A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert a terület átadásáról
szóló megállapodás aláírására.
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2., A Képviselő-testület  tudomásul veszi, hogy a 173/2007. (IX. 20.) számú
határozatban megjelölt határidő 2010. június 30-ra változik.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

3. Napirendi pont: Rendelet-tervezet a 2008. évi Költségvetés II. negyedévi
módosításáról.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János:  Az előterjesztésben a június havi módosításokat vezették át. Az
Ügyrendi Bizottság az előterjesztés Képviselő-testület elé terjesztését támogatta.
A bevételi és kiadási főösszeg 9.4 M Ft-tal emelkedik. Így a bevételi és kiadási
főösszeg 13.961 M Ft lesz.
Kéri, szavazzanak a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2008. évi 21. számú (IX.19.) önkormányzati
rendelete:

- az önkormányzat 2008. évi Költségvetése
módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

4. Napirendi pont: Közigazgatási Hivatal törvényességi észrevétele - a 2007. évi
Költségvetés végrehajtásáról szóló rendelet kiegészítése további
melléklettel.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János:  A kiegészítő anyagban szereplő 205/A. sz. előterjesztés. A
Közigazgatási Hivatal kérte egy 18. sz. táblázat rendeletbe történő beépítését.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság az előterjesztést tudomásul vette.

Zatykó János:  Kéri, szavazzanak a rendelet-tervezetről.
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- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2008. évi 22. számú (IX.19.) önkormányzati
rendelete:

- 2008. évi 12. számú (IV.30.) önkormányzati
rendelet – a 2007. évi Költségvetés végrehajtása –
módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

5. Napirendi pont: Rendelet-tervezet a 2008. évi Költségvetés 2008. augusztus 15-ig
bekövetkezett előirányzat módosításáról.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János:  Az Ügyrendi Bizottság az előterjesztést tárgyalásra alkalmasnak
tartotta.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra
ajánlja.

Zatykó János:  A rendelet-tervezet a költségvetésben 103 M Ft-os pozitív változtatást
vezet át. Megérkezett a panelprogram lakossági önrésze, az egyszeri kereset
kiegészítés összege valamint a vasúti közmunkaprogramon nyert pályázati összeg.
Kéri, szavazzanak a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2008. évi 23. számú (IX.19.) önkormányzati
rendelete:

- az önkormányzat 2008. évi költségvetése
módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

6. Napirendi pont: Tájékoztató Komárom Város 2008. évi költségvetése I. féléves
végrehajtásáról.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

   /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság a napirendet elfogadta.

Hornig Rudolfné: A könyvvizsgáló javasolja a finanszírozási kockázat csökkentése
érdekében áttekinteni és minősíteni a következő időszakban az önkormányzati
tulajdonban lévő gazdasági társaságok illetve az önkormányzat kiegészítő, kisegítő,
vállalkozó jellegű tevékenysége eredményeit.
Kéri, hogy ezt a vizsgálatot az önkormányzat a közbeszerzési törvény alapelveinek
megfelelően végeztesse el. Legalább 3 évenként, független szakértő
igénybevételével hatáselemzés végzésére kötelesek a társaságok. Az indokolt
költségeket ezután elemezni tudják a közbeszerzési tapasztalatokkal összevetve.

Győri István: Ha csak a bevételeket és a kiadásokat hasonlítanák össze, akkor
megnyugodhatnának, hogy minden rendben van. A bevételek nem időarányosan
teljesültek, a testületnek ezért az elkövetkezendőkben nagy figyelmet kell fordítania a
gazdálkodásra. Az első félévben kiesett bevételek a második félévben nem
pótolhatóak. A kiadás elmaradások pedig a felújítási, beruházási munkák elmaradása
következménye. A II. félévben úgy kell gazdálkodni, hogy ne termeljenek veszteséget
az önkormányzat részére.

Zatykó János:  Az előterjesztésben szerepel, hogy az önkormányzatnak az ezévi
költségvetése 1,8 milliárd forint hiányt fog tartalmazni. 1,5 milliárd forint nem folyik be
az adóbevételekből. A következő időszakban felelős döntéseket kell hozni. A mai
ülés határozatai elfogadásával az általános tartalék 120 M Ft-tal fog csökkenni. Kéri,
hogy ezek tudatában fogadják el a 2008. I. féléves gazdálkodásról szóló tájékoztatót.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az iparűzési adó év végéig hogyan fog teljesülni? Mi
a kiesés oka?

Zatykó János:  Az iparűzési adóból 1,5 M Ft összeg kiesése várható.

Császár Irén: A vállalatok a 2007. évi teljesítés utáni adóbevallás májusban történt.
Újabb vállalkozások valamennyi összeggel hozzájárulnak majd az adókiesés
csökkenéséhez.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A gazdaság nem az elvárásoknak megfelelően
működik. Gondolkodni kell, hogy a helyi vállalkozókat hogyan tudnák Komáromhoz
„kötni”.

Zatykó János: Javasolja, hogy konkrét javaslat esetén erről a témáról a következő
testületi ülésen beszéljenek.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.
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190 /2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom Város 2008. évi Költségvetése I. féléves
végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja.

Határidő:  azonnal
Felelős:    Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Császár Irén osztályvezető

7. Napirendi pont: Komárom Város új lakáskoncepciója megalkotása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság a határozati javaslatot
elfogadásra ajánlja. A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és
Településfejlesztési Bizottság és a Pénzügyi Bizottság a III/2. pontnál tett egy
megjegyzést: „a lakások építése nincs összhangban a jelenlegi igényekkel”.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság a
lakáskoncepciót támogatta. Egy előző bizottsági ülésen kérték, hogy a hivatal
vizsgálja meg annak lehetőségét, hogy átmeneti szállást hozzanak létre azoknak a
családoknak, akiknek önhibájukon kívül kell elhagyniuk az albérletet. Ezt a
problémakört alaposan vizsgálják meg és próbáljanak meg intézkedést hozni, hiszen
az elmúlt időszakban több eset volt, hogy 4-5 gyermekes család került utcára, de
nem tudták a családot elhelyezni.

Zatykó János:  Az előterjesztés nagyon sok problémát vet fel. Az előterjesztés
említést tesz a szükséglakások és átmeneti szállás kialakítása szükségességét.

Győri István: A koncepció hosszú időre meghatározhatja azokat a szükséges
lépéseket, melyeket az önkormányzat ebben a témában követni kíván.
Az előterjesztés 5.3. pontja felsorolja azokat a lehetséges feladatokat és
megoldásokat, mely egy széles körű igény kielégítését tenné lehetővé. Ezen kívül
foglalkozik építési telkek kialakítása feltételrendszerével, beleértve az önkormányzati
területeket és magán tulajdonú területeket, a külterületek belterületbe vonása
szükségességét is. A koncepció alaposan körüljárta a város problémáit. A célokat
olyan ütemben lehet teljesíteni, amilyen ütemben a pályázatok megjelennek.
A koncepció egy mondatával nem ért egyet, nevezetesen kimondják, hogy
kötelezően, minden évben 80 db szociális bérlakást építenek a városban. Nem
biztos, hogy minden évben a szociális bérlakások iránt lesz nagy a kereslet. Az sem
biztos, hogy az önkormányzatnak minden évben lesz pénze bérlakás építésre.
A nyilvántartott szociális bérlakást igénylők száma jelenleg 120 fő. Amennyiben
fedezet rendelkezésre áll, természetesen lehet szociális bérlakásokat építeni.
Lehetőséget kell biztosítani a magánerős építkezésekre is. Az adott évi költségvetés
lehetőségeit és a pályázati pénzeszközöket is figyelembe kell venni.
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Czita János: A Koppánymonostori Részönkormányzat alkalmasnak tartott a
koncepciót arra, hogy az a Képviselő-testület megtárgyalja. Monostori városrészen
családi házas övezetében nem bérlakások építésére nyílik lehetőség, hanem inkább
közérdekű célból bérbeadott önkormányzati lakás építésére, vásárlására van igény.
Nagyon sokan igényelnék az új építési telkek kialakítását. Ideje lenne új utcák
nyitására, hogy az építkezések megindulhassanak. Kevés önkormányzati terület áll
rendelkezésre. Bölcsőde építéséhez is szükség van önkormányzati területre.
A részönkormányzat új utcák kialakítására a Batsányi utcától K-re eső területet és az
Újszállási úttól Ny-ra eső területet jelölte meg, melyet a városrendezési terv
tartalmaz.

Zatykó János: Bérlakásokat is lehetne szolgálati lakásként biztosítani.

Dr. Konczer Erik: Az kellene látni, hogy az egyes lépéseknek milyen anyagi vonzata
van, hogyan lehetne a magántőkét bevonni ezekbe a beruházásokba. Amíg a
szükséges önrészt nem teremtik elő a fiatalok, addig a „fecskeházakat” vehetnék
igénybe.

Dr. Molnár Attila: Az előterjesztés megalapozza, hogy a testület hosszú évekre előre,
komoly döntéseket hozhatnak. Óva int attól, hogy az önkormányzat szereplővé válna
a lakáspiacon. Az önkormányzatnak azonban bizonyos lépéseket meg kell tennie a
nehéz helyzetbe került fiatalok érdekében.
Fontos lépés volt a fiatalok első lakáshoz jutása támogatása. Ha ez kiegészül a
fecskeházas elképzeléssel, akkor úgy gondolja, mindent megtett az önkormányzat.
Szociális bérlakás helyzet megoldásán el kell gondolkodni, hiszen sok ember kerül
olyan helyzetbe, hogy máshogyan nem tudja lakásproblémáját megoldani, ha az
önkormányzat nem biztosít számára bérlakást.
A koncepció 6. pontjában leírtak alapján folyik tovább a munka, akkor olyan
lakáskoncepciót tudnak kidolgozni, mely hosszabb távon megoldást adhat a
lakásproblémára a városban.

Hornig Rudolfné: A bérlakások nagy részének állapotfelmérése eddig nem történt
meg. A kezdeti lépéseket már látják. Ennek a munkának a forrása ebben az évben
nem áll rendelkezésre. Fontos, hogy ezeket a lakásokat pontosan tartsák nyilván,
mely lakásokat kell felújítani.
A felméréseket minél előbb el kell végezni, ezért javasolja, hogy a tervezési keretből
biztosítsanak pénzt a Saxum Kft. részére.

Dr. Mészáros Gyula: A II. fejezet 1/4. bekezdésében szerepel, hogy van olyan
tulajdonrész, ahol elenyésző az önkormányzati tulajdon, ugyanakkor sürgető a
feladat. Ezeken a területeken nem lát előremutató megoldást az előterjesztésben.
Gondolkodjanak azon, hogyan lehet azokat a lakásokat felújítani, melyekben az
önkormányzat tulajdonrésze elenyésző, vagy kisebb hányadú. Ha a Saxum Kft.
megfelelően, hosszabb távra tudja tervezni a munkát, akkor azt megfelelő
minőségben el is tudja végezni. Szükséges a 240 lakás pontos felmérése, és
megtervezni, hogy mely lakásokat kell felújítani vagy lebontani. Ez a Saxum Kft.
munkáját nagy mértékben megkönnyítené.

Sárai János: A Szőnyi Részönkormányzat szeretné, ha a Hősök tere 3. szám alatti
lakás minél előbb megüresedjen. Évek óta kérik építési telkek kialakítását.
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Zatykó János:  Határozati javaslata: „Komárom Város Képviselő-testülete jóváhagyja
a 2008-2013 évekre vonatkozó lakáskoncepciót és a minden éves költségvetésében
dönt a lakáskoncepció tárgyévi megvalósíthatóságáról.”

- A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

191 /2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete Komárom város 2008-2013 évekre
szóló lakáskoncepcióját a melléklet szerint elfogadja.
A Képviselő-testület Komárom város éves Költségvetése
meghatározásakor dönt a lakáskoncepció tárgy évi
megvalósíthatóságáról.

Határidő: folyamatos, illetve évente a Költségvetést jóváhagyó ülés
időpontja

Felelős: Zatykó János polgármester

8. Napirendi pont: Beszámoló Komárom város Önkormányzata 2008. évi
közbeszerzési terve időarányos teljesüléséről, további
feladatokról.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést a Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és
Településfejlesztési Bizottság és a Pénzügyi Bizottság tárgyalta. A bizottságok a
táblázatok pontosítását kérte.

Győri István: A rendelkezésre álló felújítási és beruházási keretből adódóan nagy
feladat az ezévi közbeszerzési tevékenység lebonyolítása. Az előterjesztésben
szerepel, hogy több mint 2 milliárd forint összegű beruházás valósul meg ebben az
évben, de ez az összeg helyesen több mint 4 milliárd forint. Képtelenség a 4 milliárd
forint jogszabályoknak megfelelő elköltése, hiszen a közbeszerzés behatárolja az
azonnal kiadható munkák körét. Több olyan feladat van, melyben az idén történik a
közbeszereztetés, a szerződéskötés, de a befejezés a következő évben lesz.
A kieső munkatársak pótlása hivatalvezetői döntés függvénye. A rengeteg feladat
mellett elképzelhetetlen, hogy havi egy bíráló bizottsági ülést tartsanak. A bíráló
bizottság tagjai egy része önkormányzati képviselő, nem főállású munkatárs, ezért
valamilyen megoldást kell találni. Egyre több feladat műszaki ellenőrzését
kénytelenek kiszervezni. A jelenleg folyó útberuházási munkákkal kapcsolatos
bejelentések nem első osztályú kivitelezésre vonatkoznak. Meg kell keresni a
műszaki ellenőrzési tevékenységet végzőket és rajtuk is számon kell kérni a
megfelelő munka végzését. Ez a plusz feladat szintén az apparátusra hárul. Kéri,
hogy a „kieső” munkatársak ideiglenes pótlását minél előbb tegyék meg.

Zatykó János: Kéri, a döntő bizottság munkájában olyan személyek vegyenek részt,
akinek több a szabadideje. Azzal ne akadályozzák a közbeszerzéseket, hogy a döntő
bizottság ülésén nem vesznek részt.
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Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Javasolja, hogy a Közbeszerzési Bíráló Bizottság ülésére 12 órakor
kerüljön sor, majd pedig a Képviselő-testület a zárt ülésre javasolt napirendekkel
folytassa munkáját.

- A Képviselő-testület a javaslattal 17 igen szavazattal egyetért.

192/2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom város Önkormányzata 2008. évi
közbeszerzési terve időarányos végrehajtásáról és a további
feladatokról szóló beszámolót tudomásul veszi.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Benkei László közbeszerzési referens

  9. Napirendi pont: Beszámoló a MOL városrész átvételéről az önkormányzati
vagyon alakulásáról, működtetési, üzemeltetési kérdésekről.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

     Hornig Rudolfné alpolgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 193/2008.(IX. 18.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

10. Napirendi pont: Önkormányzati tulajdonú bérlakások megvásárlása iránti
kérelem.

Előadó: Zatykó János polgármester

      /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 194 /2008.(IX. 18.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.
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11. Napirendi pont: Horváth Henrietta Komárom, Lovarda tér 3/A. szám alatti
lakos fellebbezése gyermekvállalás ösztönzése
önkormányzati támogatása ügyében.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 195/2008.(IX. 18.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

12. Napirendi pont: Önkormányzati tulajdonú bérlakások lakáscsere kérelmek.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 196/1-4/2008.(IX. 18.) számú határozatát a zárt ülés
jegyzőkönyve tartalmazza.

13. Napirendi pont: Komárom, Mártírok útja 16. I/23. szám alatti
önkormányzati tulajdonú bérlakás bérleti jogviszonya
folytatása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 197 /2008.(IX. 18.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.
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14. Napirendi pont: Jelentés a 98/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi
határozat végrehajtásával összefüggésben.

 Előadó: Zatykó János polgármester

 /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 198/1-12/2008.(IX. 18.) számú határozatát a zárt ülés
jegyzőkönyve tartalmazza.

15. Napirendi pont: Jelentés a 83/2007. (IV. 19.) és a 116/2007. (VI. 28.)
számú Képviselő-testületi határozatok végrehajtására.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 199/1-6/2008.(IX. 18.) számú határozatát a zárt ülés
jegyzőkönyve tartalmazza.

16. Napirendi pont: Fontana Bük Ingatlanhasznosító Kft. tulajdonában lévő, a
Lengyár területén található 1385/171/A2., 1385/172,
1385/174 és a 1385/192 hrsz-ú ingatlanok felajánlása
értékesítésre.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 200/2008.(IX. 18.) számú határozatát a zárt ülés határozata
tartalmazza.

17. Napirendi pont:  Komáromi Televízió Kht. működésével kapcsolatos
181/2008 (VII, 24,) számú határozat végrehajtása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 201 /2008.(IX. 18.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

  18. Napirendi pont: Beszámoló a nyári napközis tábor működésének tapasztalatairól.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság az előterjesztést elfogadásra
ajánlja. Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság a határozati javaslatban a
„közreműködő pedagógusok” kifejezést javasolja szerepeltetni.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság is megtárgyalta az előterjesztést,
megállapította, hogy a tábor költsége „alultervezett”. Amennyiben a költségvetési
keret lehetővé teszi, kicsit több pénzt kell a tábor működésére fordítani.
Sok olyan megkeresés érkezett a városból, hogy nem csak a szociálisan rászoruló
szülők gyerekei vehessenek részt a táborban. Fel kellene mérni az igényeket és
meghatározni, hogy ezektől a családoktól mekkora összegű támogatást kérhetnének.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság
szükségesnek tartotta, hogy a rászoruló gyermekek a jövőben is igénybe vehessék
ezt a táborozási formát. A Feszty Iskolában szakképzett oktatók, pedagógusok
segítik a munkát.

Zatykó János:  Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról azzal,
hogy az 1. pontban az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság javaslatát
szerepeltetik.
A határozati javaslat 2. pontjában pedig az általános tartalék terhére 259.702 Ft -ot
szerepeltetnek.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

202/2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület a 2008. évi nyári napközis tábor működéséről szóló
beszámolót elfogadja.
A Képviselő-testület köszönetét fejezi ki a Feszty Árpád Általános Iskola
vezetésének, a közreműködő pedagógusoknak a tábor színvonalas
megszervezéséért, továbbá a szakhatóságoknak és a közreműködő
szervezeteknek a napközis tábor programjaiban történő aktív részvételéért.
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2., A Képviselő-testület a nyári napközis tábor étkeztetése során felmerülő
többletkiadások fedezésére 259.702,-Ft-ot biztosít a 2008 évi költségvetés
általános tartaléka terhére.

Határidő:  azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szeidl Bernadett aljegyző
Császár Irén osztályvezető

  19. Napirendi pont: A Jókai Mór Város Könyvtár beszámolója tevékenységéről.

Előadók: Zatykó János polgármester
Györgyné Rabi Lenke intézményvezető

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János:  Az előterjesztést tárgyalta a Közművelődési és Sport Bizottság. A
bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.

Horváth Gyula: Az intézményvezető tartalmas beszámolót készített. A bizottság a
határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.

Zatykó János:  Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

203/2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület elfogadja a Jókai Mór Városi Könyvtár
tevékenységéről szóló beszámolót.
2., A Képviselő-testület jóváhagyja a melléklet szerint a Jókai Mór Városi
Könyvtár Szervezeti és Működési Szabályzatát.

Határidő:  azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető
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20. Napirendi pont: Tájékoztató a TÁVHŐ Kft. téli fűtési szezonra történő
felkészüléséről.

Előadó: Hajnal Nándor ügyvezető igazgató

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Takács József: Az előterjesztésben szerepel, hogy a mérőórák cseréje és
hitelesítése problémát okoz. Mit takar ez a kijelentés?
A fűtési szezon kezdetére nem valósítható meg 1300 fm fűtésellátó vezeték cseréje.
Ennek mi az oka? A Csillag lakótelep gázigényének háromszorosa a MOL lakótelep
igénye.

Hajnal Nándor: Komáromban egy mérő hitelesítése egyéni költség, 27.000 Ft. 20.500
Ft-ért új mérőt lehet vásárolni, ezért az összesen kicserélik a MOL lakótelepen és a
lejárt mérőket nem veszik figyelembe.
A vezeték cseréjét anyagi okokból nem tudják megvalósítani. Július-augusztus
hónapban előbbre sorolta a két kazánház összekötését a központi kazánnal, mivel
ez hoz jelentős megtakarításokat. A további munkálatokat idővel meg tudják oldani.
A MOL lakótelepen van egy szálló és egy nagy sportcsarnok, mely nem található a
Csillag lakótelepen. Veszteséget okoz a vezeték cseréje, de nem győztek ennyi
feladatot elvégezni. A megtakarítás jelentős lesz az előzőekhez képest. Felére
csökken a gázfogyasztás a fűtési szezon alatt.

Koppány Csaba: Hogyan oldják meg azt a problémát, hogy másfajta fűtőtestek
vannak elhelyezve a lakásokban és a kollégiumban. A kollégiumban a bevezető
ágakat el kell zárni, mert nagy a meleg, a lakásokban pedig fáznak.

Hajnal Nándor: Van olyan lakó, aki már most cseréli a radiátorait, de van olyan is, aki
még vár. Mindenkivel kompromisszumra kell jutni. A cél az lenne, hogy mindenki
lecserélje a fűtőtesteket nagyobbra. Erre sem kerül sor ebben az évben. Ahol új
radiátorokat szereltek fel, ott beépítették a kézi csapokat, a lakások egyedi mérője
előtt ott van a termosztát. Hiába megy be egy lakásba több hő, ha a termosztát azt a
lakást kikapcsolja.

Dr. Molnár Attila: Sokan jelezték, hogy a tömblakásokban nagyon hideg van. Van
olyan rendelkezés, hogy a távfűtés megindul a hideg idő beálltakor?

Hajnal Nándor: Hétfői napon kezdik meg a városban a feltöltéseket. Amikor egy-egy
blokk feltöltése megtörténik, a fűtést bármikor indíthatják. Ha három egymást követő
napon az átlaghőmérséklet 13 fok alatt van, a fűtést elindítják.

Zatykó János:  Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.



19

204 /2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete a Távhő Kft. téli fűtési szezonra történő
felkészüléséről  készült beszámolót elfogadja.

Határidő:  azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

  21. Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,
a két ülés közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról,
intézkedésekről, az önkormányzati beruházások állásáról,
az önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati
bizottságok munkájáról, döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Délibáb Színház tagjai a Fülke Zenei Egyesület
kíséretében Székelykeresztúron vendégeskedett. Szeretnék a két város kapcsolatát
kulturális alapokra helyezni. Székelykeresztúr lakosságának 98 %-a magyarnak vallja
magát. A város kultúrájára, hagyományaira nagyon igényes. A Pityóka Fesztiválon is
szeretnék bemutatni csősz-táncukat. A gyerekek egy napot tölthetnének
Komáromban, játszóházat szerveznének számukra.
Székelykeresztúr szeretne testvérvárosi kapcsolatot kezdeményezni Komárommal. A
kulturális jellegű együttműködés nem feltételezi a testvérvárosi kapcsolat felvételét.

Dr. Molnár Attila: Köszönetet mond és gratulációját fejezi ki Sidi Péter sportlövőnek
és Kisvárdai István edzőnek az olimpiai részvételért. A sportolók sikeres feljogosít
arra, hogy Komáromot a sportlövészet fellegvárává tegyék. Az önkormányzatnak
kellene a feltételeket és az infrastruktúrát megteremteni, hogy az eredmények minél
jobbak legyenek.
Indítványozta, hogy a két városrész közös képviselő-testületi ülést tartson. A
szervezés milyen stádiumban van?
Az Erzsébet hídon található lámpa működése már tarthatatlan. Fél órát kell várni a
lámpánál. Amikor működnie kellene a lámpánál, akkor pedig sárgán villog.

Zatykó János: Észak-Komárommal közös képviselő-testületi ülés időpontját akkor
tűzik ki, amikor mindkét polgármester ismeri az októberi elfoglaltságát. Szeretné, ha
október hónapban a képviselő-testület ülése időpontját kitűzhetik.
A két város kezdeményezte a közlekedési lámpák működése átalakítását. A
Közútkezelő Kht-nál kezdeményezte a lámpa átalakítását. Saját pénzből
forgalomszámlálást rendeltek el, melynek eredményét a Kht-val ismertetik. Annak
függvényében várhatóan a szükséges intézkedést megteszik.

Dr. Konczer Erik: Ha valaki balra szeretne kanyarodni  a hídon , akkor blokkolhatja az
egész forgalmat Monostorig.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az előterjesztésben szerepel az Egészségügyi és
Szociális Bizottság döntése, mellyel a prevenciós pályázatokat támogatta. Két
határozati javaslatot kell elfogadni.
A prevenciós pályázók között szerepel a Csemete Alapítvány, kéri, hogy a Képviselő-
testület a bizottság döntését erősítse meg.
A prevenciós pályázatok elbírálása után a megmaradó összeget a védőoltás
programhoz javasolja átcsoportosítani. Az 1-4. osztályosok részére a kullancs elleni
oltást szeretnék biztosítani. Szeretnék tovább folytatni a méhnyakrák-szűrő
programot is. Az influenza járvány elleni oltásokat is szeretnék a bizottsági keretből
támogatni.
Kéri, hogy a Képviselő-testület a bizottság alábbi javaslatát fogadja el:

1. A Képviselő-testület az Egészségügyi és Szociális Bizottság által
felhasználható egészségügyi prevenciós támogatási keret terhére a Csemete
Gyermek- és Ifjúságvédelmi Közhasznú Alapítvány által szervezett
egészségvédelmi előadássorozat támogatására 100.000 Ft-ot biztosít.

2. A Képviselő-testület az Egészségügyi és Szociális Bizottság által
felhasználható egészségügyi prevenciós alap egészségügyi prevenciós
tevékenységek támogatás rovatában fennmaradó 1.068.490 Ft-ot
átcsoportosítja a védőoltások támogatása rovatra. Felkéri az Egészségügyi és
Szociális Bizottságot, hogy a helyi védőoltások rendszerét dolgozza ki.

Dr. Konczer Erik: A három nagy pályázó a SZEVASZ Színház, a Csemete Alapítvány
és az Élettér Egyesület. Az Élettér Egyesület 900.000 E Ft-ot nyert el. A másik két
alapítvány 100-100 E Ft-nyi összeget nyert. Az előterjesztés szerint az Élettér
Egyesület pályázata nem felelt meg a pályázati kiírásnak, mégis megnyerték a
pályázatot. A fennmaradó összeget védőoltásokra költik. Szerencsésebb lett volna
eleve csökkenteni a pályázatra elkülönített összeget. A bizottság költségvetésében
marad még pénz, hogy pl. a Cukorbeteg Egyesületet támogassák?

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A kórház igazgató elmondta, szakmai továbbképzést
helyben is megszervezhetnek, ezért az egyesület kérését napirendről levették.
A SZEVASZ Színház egyszer már pályázott. A pályázatot a komáromi egyesületek
részére hirdették meg, a SZEVASZ Színház pedig nem komáromi egyesület, csupán
a CSMK „fogadta be” az egyesületet. Első esetben jogi vita alakult ki és nem is
kapott a színház támogatást. Most újra beadták kérelmüket. Másodszor úgy
gondolta, egy gesztust gyakorolnak a támogatás odaítélésével. Ha pályázatot írnak
ki, állást kell foglalni, hogy azokat hogyan bírálják el.
Az Élettér Egyesület első alkalommal működési költségre kért támogatást. Jegyző úr
levélben jelezte, hogy pályázatoknál működési költséget nem lehet figyelembe venni .
Az Élettér Egyesület figyelmét felhívták erre, ezek után egy szabályos pályázatot
nyújtottak be. Kétséges dolog a „szállítás” fejezet volt, melyet a bizottság nem is
támogatott.
A Csemete Alapítvány továbbképzésre kért támogatást. Ez nem szolgálja a
prevenció célját. Gesztust gyakorolt a bizottság, ezért kaptak 100.000 Ft támogatást.

Dr. Konczer Erik: Van még min finomítani a pályázati rendszeren. Az országos
pályázatoknál is van egy szabály, hogy van egy befogadó szervezet, - mely a
SZEVASZ Színház esetében is megoldást jelentett.
Valaki a pályázati határidő lejárta előtt átnézte a pályázatokat és felhívta az Élettér
Egyesületet, hogy nem jó a pályázata? Hogyan nyújthattak be újabb pályázatot?
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Két fordulós pályázati rendszer volt. Első fordulónál
pályázatukat elutasították, indokolással együtt. A második fordulóban új pályázatot
adtak be, mely a pályázati kiírásnak megfelelt.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az első fordulónál maradt a bizottságnak pénzkerete, mivel
nagyon sok pályázatot visszautasítottak, melyek nem feleltek meg a kiírásnak.
A második fordulóban a pályázók már tudták, hogy mi a célja a prevenciónak, így
pályázatukat már be tudták fogadni.
A „Dohányfüst mentes Komáromért” program nyitó előadásaira sor került. Vannak,
akik a leszoktatási programot megkezdték. Az érdeklődők bármikor
bekapcsolódhatnak a programba.
A méhnyak rákot megelőző védőoltási sorozat harmadik oltását lezárták. A
programba bekapcsolódó 26 fiatal lány a harmadik oltását is megkapta. Köszönik a
családok a védőoltások megvásárlásához nyújtott támogatást.

Dr. Konczer Erik: Meg kellene vizsgálni, hogy az Egészségügyi és Szociális
Bizottság a kisebb összegeket is jogosan ítélte-e oda, nehogy gond legyen a
szerződés megkötésekor. Kérnek a pályázótól nyilatkozatot, hogy a pályázatban
szereplő célt a megítélt kis támogatási összeggel is megvalósítja-e?

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Ha a határozati javaslatot a Képviselő-testület
megszavazza, akkor a védőoltásokra biztosított pénzügyi keret elfogy. Körültekintően
döntött a bizottság, próbáltak maximálisan megfelelni jegyző úr által leírtaknak,
amikor a pályázatokról döntöttek. Hasznos dolog, ha még jobban kiszélesíthetik a
védőoltás programot. Döntéssel rendelkeznek, hogy nem kötelező a kullancs elleni
védőoltás, de célszerű az alsós tanulókat beoltani. Ezzel a védőoltással is
hasznosan gyakorolják a prevenciót.
Minden támogatottal szerződést kötnek, ha azt nem írják alá, akkor az
önkormányzatnál marad a pénz. Az ex-lex állapotban a bizottságnak nem dolga,
hogy jogászkodjon, saját belátásuk szerint döntöttek. A jövőre nézve valóban
egységes álláspontot kell kialakítani az ilyen helyzetekre.

Zatykó János:  Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a Csemete Alapítványnak
megítélt támogatás megerősítéséről.

- A Képviselő-testület az Egészségügyi és Szociális Bizottság Csemete Alapítvány
támogatására vonatkozó javaslatát 17 igen szavazattal támogatja.

Zatykó János:  Kéri, szavazzanak a második határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen, 2 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

Horváth Gyula: A Sport, Közművelődési Bizottság a Komárom-Bábolna Kistérségi
Társulás tevékenységéről szóló beszámolót elfogadta.

Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága tárgyalta az
önkormányzat 2009. évi Utazás Kiállításon való részvételéről. A Pityóka Fesztivál
október 4-én kerül megrendezésre. Tárgyaltak a Komáromi Napok sörfesztiválja
Monostori Erődbe történő áthelyezéséről, - a szerződés-tervezetről október
hónapban tárgyalnak. A Jókai Mór Gimnázium 50 E Ft-ot nyert az európai
identitástudat kialakítását ösztönző pályázaton.
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Az olimpiai szereplésért szintén köszönetet mond Sidi Péternek. Gratulál még az
észak-komáromi olimpikonoknak is.
Sós Tibor, a kajak csapat edzője felvetette, hogy jó lenne, ha a gyerekeket
Komáromból autóbusszal szállítanák kajak edzésre.
A testületi ülés szünetében kapott egy felhívást a Duna part hasznosítására
vonatkozó előterjesztés elkészítésére. A költségvetés 4/F. mellékletében a működési
célú céltartalékok között szerepel 5 M Ft tanulmányterv elkészítésére. A napirendet
az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága kezdeményezte. Javasolja,
hogy olyan komplex tanulmány készüljön, mely a Duna-partot olyan szinten kezeli,
melyet megérdemel ez a város.

Sagát Ágnes: A tanulmányt egy szakértő cégtől megrendelték. Az előterjesztésben
az eddig történtekről tudnak beszámolni.

Sárai János: A Szőnyi Részönkormányzat a Bozsik Iskola őszi sportnapok
rendezvényére 200.000 Ft-ot biztosított. Negyedik alkalommal rendezik Szőnyben az
Egészség Napot a Bozsik Iskolában. Különböző előadások, tájékoztatások lesznek.
A részönkormányzat erre a programra 100.000 Ft-ot biztosított.

Hornig Rudolfné: A Képviselő-testületnek határozatot kellene hozni, hogy a város
rendeli meg, vagy a Saxum Kft-hez csoportosítanak összeget a bérlakások
felújításához a felmérések elvégzésére.

Zatykó János: Tervezésre mennyi pénz áll rendelkezésre? Mennyi összeget
használtak fel a keretből? Mivel erre nem tudnak válaszolni, kéri, alpolgármester
asszony és a Pénzügyi, Műszaki Osztály tárgyaljon erről és amennyiben sürgős, az
októberi testületi ülésen napirendként szerepeltessék.

Hornig Rudolfné: A könyvvizsgáló kérte, hogy az önkormányzati cégek
tevékenységét vizsgálják meg a közbeszerzési törvény függvényében. Erre a
vizsgálatra is kellene keretet biztosítani.

Zatykó János:  Erre a feladatra is kell készíteni egy előterjesztést, azt bizottságoknak
kell megtárgyalni.

Győri István: Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság üléséről szóló
tájékoztatóban szerepel az étkezési hozzájárulás kérdése és az, hogy a testület
ülésére a hivatal a kérdésről részletes tájékoztatást ad. A tájékoztatóval – legalább is
írásban – nem találkozott.

Dr. Halász Károly: A Képviselő-testület olyan határozatot hozott, mely szerint amíg a
Megyei Önkormányzat nem biztosítja az étkezési hozzájárulást, addig a Képviselő-
testület biztosítani fogja azoknak, - nem a város által fenntartott intézményben
dolgozóknak is – mely intézmények székhelye Komárom. A közalkalmazottak ezáltal
a komáromi fenntartású intézmények dolgozóival azonos szintű támogatáshoz
jutottak. A Megyei Önkormányzat ez év szeptember 1-től az általa fenntartott
intézményekben biztosítja az étkezési hozzájárulást, melynek összege azonban nem
azonos a komáromival,- havi 6.000 Ft. A komáromi intézmények dolgozói 12.000 Ft.
A Megyei Önkormányzat olyan döntést hozott, hogy minden intézményében biztosítja
ezt az összeget, kivéve a komáromi intézményekben. Vélhetően ez félreértés miatt
történt. Az étkezési hozzájárulás 12.000 Ft-os összegének fedezete a
költségvetésben rendelkezésre áll. További tárgyalásokat kell folytatni a Megyei



23

Önkormányzattal, hogy mi legyen a különbözettel. Elvárnák, hogy a Megyei
Önkormányzat a többi intézményhez hasonlóan támogassa a komáromi
intézményeket is.

Dr. Kerekes Tibor: Közbeszerzési törvény alapján egyedül a Saxum Kft-t tudják
megvizsgálni.

Zatykó János:  Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a napirend elfogadásáról.

- A Képviselő-testület az előterjesztést 17 igen szavazattal elfogadja.

205 /2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület az Egészségügyi Bizottság által felhasználható
Egészségügyi Prevenciós támogatási keret terhére a Csemete
Gyermek és Ifjúságvédelmi Közhasznú Alapítvány által szervezett
egészségvédelmi előadás sorozat támogatására 100 E Ft-ot biztosít.

2., A Képviselő-testület az Egészségügyi Bizottság részére biztosított
Egészségügyi Prevenciós Alap, „egészségügyi prevenciós
tevékenységek támogatása” keretéből  fennmaradó 1.068.490 Ft-ot
átcsoportosítja a védőoltások támogatására. Felkéri az Egészségügyi
Bizottságot a helyi védőoltások rendszere kidolgozására és annak
biztosítására.

Határidő: azonnal, illetve folyamatos
Felelős: Zatykó János polgármester
              Dr. Juhász Dr. Gordán Ildikó bizottsági elnök

Dr. Halász Károly osztályvezető
Császár Irén osztályvezető

3., A Képviselő-testület  elfogadja a lejárt határidejű határozatok
végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb eseményekről,
tárgyalásokról, intézkedésekről, és az önkormányzati beruházások
állásáról, valamint az önkormányzati bizottságok munkájáról,
döntéseiről szóló beszámolót.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

  22. E g y e b e k

a/ Lakossági egészségfelmérés.

    Előadó: Zatykó János polgármester

Zatykó János:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság a határozati javaslatot
elfogadásra ajánlja.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot támogatja.
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Zatykó János: A Közép-Dunántúli Regionális Egészségügyi Tanács elnöke levélben
hívta fel az önkormányzatok és a kistérségek figyelmét, hogy ne hozzanak
elhamarkodott döntést, hiszen ugyanilyen szándéka van az Egészségügyi
Tanácsnak és a felméréshez a központi költségvetéstől szeretnének támogatáshoz
jutni. Kérték, hogy a Képviselő-testület olyan döntést hozzon, hogy elvileg
egyetértenek a lakossági egészségfelmérés elkészítésével.

Győri István: A Pénzügyi Bizottság azt a határozati javaslatot támogatta, melyet
polgármester úr ismertetett.

Zatykó János:  A Pénzügyi Bizottság is támogatta, hogy a Képviselő-testület elvileg
értsen egyet a lakosság egészségi állapota felmérésével és csatlakozni kíván a RET
programjához.

- A Képviselő-testület a javaslattal 17 igen szavazattal egyetért.

206 /2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete elvi hozzájárulását adja a lakossági
egészségfelmérés megvalósításához és csatlakozik a Közép-Dunántúli RET
programjához.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

b/ A Komáromi Távhőszolgáltató Kft. alapító okirata módosítása.

    Előadó: Dr. Szeidl Bernadett aljegyző

Zatykó János:  A TEÁOR átdolgozása és a nem gyakorolt tevékenységi körök törlése
indokolja az alapító okirat módosítását.

Győri István:Az előterjesztésben nem szerepel, hogy az ügyben a Felügyelő
Bizottság milyen álláspontot alakított ki.
Amennyiben a FEB nem tárgyalta az előterjesztést, vegyék le napirendről.

Sárai János: A következő testületi ülésre a FEB véleményét előterjesztik, valamint a
távhődíj emelésére vonatkozó javaslatukat is.

Zatykó János:  Az alapító okiratot a Távhő Kft. ügyvédje készítette. Aljegyző asszony
véleménye szerint célszerű lenne elfogadni az alapító okirat módosítását.

Győri István: Ha a FEB-nek nem kell jóváhagyni az alapító okirat módosítását, akkor
hagyják jóvá. A sürgősség nem aktuális, hiszen visszavonták azt a törvényi
határozatot, mely a határidőre vonatkozott.
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Dr. Kerekes Tibor: A FEB három tagja a Képviselő-testület ülésén jelen van. A
testületi ülés szünetében is tárgyalhatnak az előterjesztésről. A TEÁOR számokat a
cégjegyzékből törlik, ezért nem sürgős az alapító okirat tárgyalása.

Zatykó János: Szünetet rendel el.

Szünet után Sárai János elmondja, a FEB rendkívüli ülést tartott és a következő
határozatot hozta: Az alapító okirat ügyvéd általi módosítása elfogadását ajánlják a
Képviselő-testületnek.

Zatykó János:  A határozati javaslatot a Képviselő-testület elfogadja? Kéri,
szavazzanak.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

207 /2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete elfogadja a Komáromi
Távhőszolgáltató Kft. alapító okirat módosítását a mellékelt alapítói
határozatban foglaltak szerint.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester
              Dr. Szeidl Bernadett aljegyző

Hajnal Nándor Távhő Kft ügyvezetője

c/ Szerződés tervezet a IV. számú felnőtt háziorvosi körzet területi ellátási
    kötelezettségéről

Előadó: Zatykó János polgármester

Zatykó János: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság tárgyalta az előterjesztést. A
bizottság véleménye szerint további egyeztetést kell tartani. Az ülés előtt több
feladat-átadási szerződést is kiadtak.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A mai napon kiadott szerződés egy egyeztetés
eredménye. A testületi ülés előtt kiadott feladat-átadási szerződés-tervezet
mindenben megfelel az előírásoknak és a vállalkozó is teljesíteni tudja a folyamatos
alapellátási munkáját. Az önkormányzat a területi ellátási kötelezettségét teljesíteni
tudja a szerződéssel. A területi ellátási kötelezettségről szóló szerződés-tervezetet a
Képviselő-testületnek elfogadásra ajánlja.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A régebbi szerződéseket is mintaként használták az
Egészségügyi és Szociális Bizottság ülésén. Későbbiekben a többi háziorvos
szerződését is ennek megfelelően kell módosítani.
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Zatykó János:  Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János:  Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

208 /2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete a komáromi IV. számú háziorvosi körzet
működtetésére a melléklet szerinti területi ellátási kötelezettségről szóló
szerződést köt dr. Paksy Magdolna orvossal.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető

 d/ Csokonai Művelődési Központ vezetőjének kinevezése.

     Előadó: Zatykó János polgármester

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János:  Az előterjesztést megtárgyalta a Közművelődési és Sport Bizottság. A
vezetői álláshelyet a Képviselő-testület több mint egy éve pályáztatja. A jelenlegi
pályázat 2008. július 30-án jelent meg, a pályázatok leadási határideje 2008.
augusztus 29. volt. Három pályázat érkezett.

Horváth Gyula: A bizottság a három pályázót meghallgatta. Tonomár István és
Mikolasek Zsófia 5-5 támogató szavazatot kapott.

Dr. Molnár Attila: Kéri, hogy a Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében
tárgyalja. Harmadik pályázó nincs jelen a testület ülésén, nyilatkozni sem tud, hogy
zárt ülés tartását kívánja-e. Javasolja ezért, hogy zárt ülést tartsanak.

Horváth Gyula: A bizottság az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalta.

Zatykó János:  Zárt ülést rendel el.

A Képviselő-testület 209 /2008.(IX. 18.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.
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e/  Komárom város komplex geotermális energia hasznosítására javaslat.

     Előadó: Zatykó János polgármester
                  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Műszaki, Kommunális,
Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság. A bizottság véleménye szerint a
szakértői vélemény ismeretében kell dönteni.
A geotermális energia hasznosítására országos és európai pályázatok is vannak,
melyek támogatási intenzitása 40 %-os.
A képviselők részére a szakértői véleményt eljuttatták.

Győri István: Egy évvel ezelőtt határozta el a testület, hogy az alternatív energia
hasznosítását a városi felhasználásba próbálja bevonni és megvizsgáltatja a
geotermális energia felhasználása lehetőségét. Ehhez megfelelő költségvetési
fedezet is rendelkezésre állt. A képviselők többsége tanulmányúton vett részt és
megtekintett már ezen az alapon működő fűtési rendszereket. Amennyiben
Komáromban a geológiai feltételek is adottak és megtalálhatók a hosszabb távon
kitermelhető hőforrások, melyek a jelenlegi és jövőbeni olajárakhoz képest olcsóbban
biztosítják a városi intézmények és a város energia igényét, akkor ezen a területen
minél hamarabb lépni szükséges. Tanulmányterv elkészítéséhez komoly
előkutatásokra van szükség. Hévizföldtani szakvélemény az előző előterjesztésben
felsorolt nyolc feladat első pontja első felét képezi. A szakvélemény szerint ahhoz,
hogy a kockázatokat csökkenteni lehessen, további előkutatásokra, tanulmányokra
van szükség. A Képviselő-testületnek arról kell állást foglalnia, hogy folytatja az
előkutatási feladatokat és a megvalósítási tanulmányterv elkészítésére akkor lehet
megbízást adni, ha az előkutatások olyan szintű eredményt hoznak, melyek
megalapozzák a további, ilyen irányú lehetőségeket.
A konkrét döntést akkor kell meghozni, ha az előtanulmányok alátámasztják, hogy
érdemes a megvalósíthatósági tanulmánytervet elkészíteni.
Határozati javaslata: A Képviselő-testület folytatni kívánja a város geotermális
energia ellátásával kapcsolatos előkészítő tanulmányok összegyűjtését és
meghatározott időn belül visszatér  arra, hogy a megvalósíthatósági tanulmány
megalapozottan elkészíthető-e.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.
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 210/2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom város komplex geotermális energia
hasznosításával kapcsolatos  előkészítő tanulmányokat tovább kívánja
folytatni és az eredmények ismeretében meghatározott időn belül a
megvalósíthatósági tanulmányterv elkészítésére tesz javaslatot.

Határidő: azonnal, illetve folyamatos
Felelős: Zatykó János polgármester

 f/ Ácsi út ivóvíz- és szennyvízcsatorna- hálózat bővítése lakossági
kezdeményezésre.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

 /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság a határozati javaslat 1. és 2.
pontját elfogadásra ajánlja. A határozati javaslat 3. pontjára a kiegészítő anyag
szerint tesznek javaslatot.

Horváth Gyula: A XXI. Században előfordul, hogy egy városban egy utca nem
rendelkezik vezetékes ivóvizzel. Az ivóvízvezeték kiépítésére lakossági
kezdeményezésre került sor. Telkenként 330 E Ft-ot kell fizetniük a lakosságnak.
Szennyvízcsatorna kiépítéséért 439 E Ft-ot kellene fizetniük. Az Ácsi úti lakosok
szeretnék a csatornaárkot saját maguk kiásni, hogy ne kerüljön ilyen sokba a
vízvezeték kiépítése.

Zatykó János:  Meg kell várni a lakosok megkeresését, de dönthetnek a határozati
javaslat elfogadásáról is.

Győri István: Javasolja a határozati javaslat elfogadását. Ezután a lakosság
megalakíthatja a közműtársulást. Nem tudhatják most, hogy a kivitelező hajlandó-e
hozzájárulni az ilyen jellegű munkához.
A teljes monostori szennyvízcsatorna ilyen formában valósult meg, a lakosságnak itt
is jelentős összeget kellett megfizetnie.

Hornig Rudolfné: Ahol a közműcsatornák megépülnek és a lakótelkeket kiépítik, ott
az út két oldalán élő lakó együtt vállalja a terheket. Ebben az esetben az Ipari
Parknál már kiépült a vezeték.

Zatykó János:  Kéri, szavazzon a Képviselő-testület az 1. és 2. határozati javaslatról,
valamint a kiegészítő anyagban lévő 3. számú határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatokat 17 igen szavazattal elfogadja.
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211/2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület a lakossági kezdeményezésre induló Ácsi úti ivóvíz-
és csatornahálózat bővítésével egyetért, és annak kivitelezését a lakossági
részvállalással kívánja megvalósítani.

2., A Képviselő-testület az Ácsi úti csatornahálózat bővítésére a
Megvalósíthatósági Tanulmányban szereplő „B” változat kivitelezését tarja
megvalósíthatónak.

3.,  Komárom Város Képviselő-testülete az Ácsi úti  ivóvíz- és csatornahálózat
bővítésére és kivitelezési munkáira a bruttó 14.660.800,- Ft. összeget a 2009.
évi  önkormányzati költségvetésében szerepelteti, egyúttal elrendeli a
lakossági önrésznek, 7.804 000 Ft bevételként történő szerepeltetését.

Határidő: azonnal, illetve a 2009. évi Költségvetés meghatározása
időpontja
Felelős: Zatykó János polgármester

Császár Irén osztályvezető
Sagát Ágnes osztályvezető

 g/ KDOP- 2008. – 1.1.1. „Regionálisan kiegyensúlyozott, vonzó telephelyi, ipar
területi infrastruktúra kialakítása” című pályázati lehetőség.

     Előadó: Zatykó János polgármester

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János:  A Képviselő-testület részéről kérdés, észrevétel nincs. A határozati
javaslat első részéről kéri a Képviselő-testület álláspontját.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

 212/2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Önkormányzata pályázatot kíván benyújtani a KDOP-2008-
1.1.1 számú „Regionálisan kiegyensúlyozott, vonzó telephelyi, iparterületi
infrastruktúra kialakítása” című pályázat „A” komponensére az ipari parki
szolgáltatások nyújtásához szükséges műszaki eszközök beszerzése céllal.

Határidő:  azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester
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 h/  A Komáromi Szociális Közalapítvány kuratóriuma elnöki tisztének betöltése.

      Előadó: Zatykó János polgármester

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János:  Mihácsi István tisztségéről lemondott, ezért új kuratóriumi elnököt kell
választania a Képviselő-testületnek. Az Egészségügyi és Szociális Bizottság a
határozati javaslatot elfogadásra ajánlja. Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

213 /2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Képviselő-testülete tudomásul veszi Mihácsi István
a Komáromi Szociális Közalapítvány kuratóriumának elnöki tisztségéről
történő lemondását.

2., A Képviselő-testület a Komáromi Szociális Közalapítvány
kuratóriuma  elnökévé Némedi Józsefnét, a Selye János Kórház
gazdasági igazgatóját jelöli ki.

3.,  A Képviselő-testület  a Komáromi Szociális Közalapítvány alapító
okiratának  1-es számú módosító okiratát elfogadja a melléklet szerint.

Határidő:  azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Thoma Béla referens

i/ „Bursa Hungarica” Önkormányzati Felsőoktatási ösztöndíjpályázat 2009. évi
fordulója.

      Előadó: Zatykó János polgármester

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A határozati javaslatot az Egészségügyi és Szociális Bizottság, az
Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság elfogadásra ajánlja.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra
ajánlja.

Zatykó János:  A pályázat benyújtásához 1.2 M Ft biztosítására van szükség.

Dr. Mészáros Gyula: A határozati javaslatot a Képviselő-testület elfogadásra ajánlja.

Thoma Béla: A pályázatokat novemberig kell elbírálni, október hónapban még
dönthetnek a bíráló bizottság tagjairól.
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Zatykó János:  Kéri, hogy az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság és az
Egészségügyi és Szociális Bizottság delegáljon 2-2 tagot a bíráló bizottságba.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Javasolja, hogy az eddig bírálatot végzők vegyenek
részt az ad-hoc bizottság munkájában.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság a következő
ülésén jelöli ki azt a két személyt, aki a bíráló bizottság munkájában részt vesz. A
bizottság szeretné élni delegálási jogával.

Zatykó János: Javasolja, hogy az Egészségügyi és Szociális Bizottság és az
Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság jelöljön 2-2 tagot a bíráló bizottságba.

- A Képviselő-testület a javaslattal 16 igen szavazattal egyetért.

Zatykó János:  Kéri, szavazzanak az előterjesztésben lévő eredeti határozati
javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

214 /2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati
Ösztöndíjrendszer 2009. évre szóló általános szerződési feltételeit
megismerte és elfogadja.

2., A Képviselő-testület felhatalmazza Zatykó János polgármester urat, hogy
aláírja és megküldje az Oktatási és Kulturális Minisztérium Támogatáskezelő
részére a csatlakozási nyilatkozatot, valamint az on-line adatbázis
használatáról szóló nyilatkozatot.

3., A Képviselő-testület a Bursa Hungarica pályázat 2008. évi fordulójában:
- az „A” típusú pályázatot 20 fő részére,
- a „B” típusú pályázatot 5 fő részére írja ki.

4., A Képviselő-testület a 2009. évi Bursa Hungarica pályázatra 900.000,-Ft-
ot, az előző évekről áthúzódó „B” típusú pályázatok fedezetére  300.000,-Ft-ot,
összesen 1.200.000,- Ft-ot biztosít a 2009. évi  költségvetésében.

Határidő: azonnal, illetve 2009. évi Költségvetés meghatározása
időpontja

Felelős: Zatykó János polgármester
Császár Irén osztályvezető
Thoma Béla  referens
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5., A Képviselő-testület felhatalmazza az Egészségügyi és Szociális, valamint
Oktatási-, Gyermek- és Ifjúságvédelmi Bizottságot, hogy a Bursa Hungarica
pályázatokat elbíráló ad-hoc bizottságba  2-2 főt delegáljon a  tagjai sorából.

Határidő:  azonnal, illetve a legközelebbi bizottsági ülés időpontja
Felelős: Dr. Juhász dr. Gordán Ildikó bizottsági elnök

Dr. Mészáros Gyula bizottsági elnök
Thoma Béla referens

j/ Pályázati lehetőség könyvtári szolgáltatások összehangolt infrastruktúra
fejlesztésére.

      Előadó: Zatykó János polgármester

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János:  Az előterjesztést megtárgyalta és elfogadásra ajánlja a
Közművelődési és Sport Bizottság. A pályázat intenzitása 100 %-os.

Horváth Gyula: A bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.

Zatykó János:  Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal
elfogadja.

 215/2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a TIOP-1.2.3/08/01
„Könyvtári szolgáltatások összehangolt infrastruktúra-fejlesztése –
Tudásdepó-Expressz” című pályázaton. A projekt megvalósítására
konzorciumi együttműködési megállapodást kell kötni Almásfüzitő, Ács,
Nagyigmánd, Kisbér, Oroszlány és Tát könyvtáraival.
A Képviselő-testület felhatalmazza Zatykó János polgármester urat a
megállapodás aláírására.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető

2., A Képviselő-testület felhatalmazza Zatykó János polgármester urat és Dr.
Szeidl Bernadett aljegyző asszonyt a fenntarthatósági nyilatkozat aláírására.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szeidl Bernadett aljegyző
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3., A Képviselő-testület a 2009-2010-es Költségvetésében a pályázat
lebonyolításához szükséges pénzügyi fedezetet a pályázati alap terhére
megelőlegezi a Jókai Mór Városi Könyvtárnak a „Támogatási szerződésben”
szereplő ütemezés szerint.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető

k/ Pályázat TDM szervezet létrehozására.

     Előadó: Zatykó János polgármester

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Nagy Zoltán: Az idegenforgalmi koncepció elfogadásakor kiemelt fontosságú
teendőként jelezték a szervezet létrehozását. A szervezet célja, hogy azok
a települések, vonzerők, szolgáltatók fogjanak össze annak érdekében, hogy a
kiemelten fontos feladatokat együtt valósítsák meg, pl. kiállításokon történő részvétel,
közös internetes foglalási rendszer.
Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottság szerint azokat a
településeket kell összefogni ebben a szervezetben, melyek olyan vonzerővel
rendelkeznek, melyet a Komáromba érkező turistáknak ajánlanak.
Időközben kiderült, hogy Neszmély a Tatai TDM szervezethez kíván csatlakozni
Egy-egy TDM szervezet 30 M Ft-ra pályázhat, a Közép-Dunántúli régióban összesen
380 M Ft áll rendelkezésre.
A bizottság határozatát egy kiegészítő anyagban szerepeltették, mely annyiban
módosul, hogy a pályázók köréből Neszmélyt törölni kell.
Ismerteti a határozati javaslatokat.

Dr. Konczer Erik: A desztinációs menedzsment lehetőség szerint ne kerüljön többe,
mint a jelenlegi működési forma, ugyanis a TDM-nek a már meglévő Tourinform
Irodára kell épülnie.

Hamrák Zsófia: Komárom és a Duna mente érdekes, jó programokat szervezett
eddig is, sajnálja, hogy Neszmély település visszalépett. Lehet, hogy ez a dolog még
változni fog és ebben a tekintetben lesz még lehetőségük végleges döntést hozni.

Zatykó János:  Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

216 /2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1. A Képviselő-testület részt kíván venni a Turisztikai Desztinációs
Menedzsment Szervezetek támogatását célzó pályázat (KDOP / 2008 /
2.2.1.A) regisztrációs folyamatában.
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2. A létrehozandó turisztikai desztináció irányító szerve a komáromi, illetve a
kisbéri kistérség települései, civil szervezetei, vállalkozói által alakítandó
egyesület lesz.

3. A TDM munkaszervezete a komáromi tourinform irodára épül.

4. A desztináció neve: Duna-Bakonyalja Rekreációs Térség.

5. Felkéri Komárom Város Polgármesteri Hivatalát, hogy 2008. november 30-
ig készítse elő az egyesület alapításával kapcsolatos dokumentumokat.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető

l/ A Jókai Mór Gimnázium átvétele a Komárom-Esztergom Megyei Önkormányzattól.

     Előadó: Zatykó János polgármester

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatokkal egyetértett.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Polgármester úr sajtótájékoztatón úgy nyilatkozott,
hogy „Sárga lapot a megyének”, amikor az iskola kérését a Megyei Önkormányzat
finanszírozás kiesés miatt leszavazta.
„Piros lapot” az MSZP-s képviselőknek, akik Komáromiak, megyei önkormányzati
képviselők, hiszen ketten is ott ültek az ülésen és leszavazták azt a javaslatot, hogy
legalább a gimnázium kerüljön vissza Komárom város önkormányzatához.
Szerencse, hogy Dr. Molnár Attila és Turi Bálint képviselői indítványa alapján a
Megyei Önkormányzat újra napirendre tűzte a Gimnázium átadását. Köszöni
képviselőtársának és a FIDESZ-es képviselőknek, hogy a középiskolák közül
legalább a gimnázium sorsát lelkükön viselték és lehetővé tették, hogy Komárom
városnak újból van gimnáziuma.

Zatykó János:  A Képviselő-testület 2008. április 29-én egységes döntést hozott a
komáromi székhelyű középiskolákkal kapcsolatban. A Megyei Közgyűlésnek 4
hónapja volt arra, hogy eldöntse, mit szeretne tenni. A Megyei Közgyűlés
határozatának örül, de erkölcsileg nem tartja elfogadhatónak, hogy a határozati
javaslatot pontosan augusztus 28-án kellett meghozni. Szeptember 1-től sem
igényelheti a város a normatív támogatását, mert a döntéshozatallal „megcsúszott”.

Győri István: Úgy látszik, hogy az örömbe egy kis ürömöt kell keverni. A hozzászólás
mellett nem lehet szó nélkül elmenni.
A Megyei Önkormányzat erős FIDESZ többséggel működik. Módja és lehetősége
van a többségnek minden határozati javaslatot „erőből” elfogadnia. Lehetősége lett
volna többséget biztosítani a napirend megszavazásához. Azt a fáradságot sem
vették maguknak, hogy ezt a többséget biztosítsák. A legnagyobb gond, hogy április
óta több közgyűlésre és rendkívüli közgyűlésre került sor.
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Nem kellene az MSZP-s képviselőkre mutogatni ez ügyben. Valóban nem szavazták
meg az előterjesztést, de azért, mert az teljesen előkészítetlen volt. Az előterjesztés
nem arról szólt, amit a város kért. A feladatot kérésre adhatja vissza a megye. A
város nem kérte külön a gimnáziumot, hanem egyben az összes intézményt. Nem
arról van szó, hogy ha valami veszteséges, akkor visszaadják a városnak, ha
pénzhez jutnak miatta, akkor pedig megtartják. Komáromnak eddig is volt
gimnáziuma, szakközépiskolája.
Az előterjesztés 4. pontja arra hivatkozik, hogy 2008. szeptember 15-én kerül sor az
intézmény átadására. Ez megtörtént?

Thoma Béla: A Megyei Önkormányzat képviseletében három kolléga jelenlétében
történt meg az intézmény megállapodás szerinti átadása az intézményi leltárral,
dokumentumokkal együtt.

Dr. Konczer Erik: Ha a Megyei Közgyűlés csak a Jókai Mór Gimnáziumot kívánja
átadni a városnak, akkor már nem teljes a győzelem. A megyei vezetés nem
biztosítja azokat a jogokat a komáromi iskoláknak, mint amelyeket a többi
középiskolának biztosított. Nem kaptak olyan garanciát, hogy mi történik azokkal az
iskolákkal, melyek esetében letelik a három év, amíg nem történhet fenntartó váltás.
A Széchenyi Iskola fenntartói jogát egy alapítványnak kívánták átadni. A
gimnáziumot úgy mentették meg, hogy semmiféle garanciát nem kaptak a Széchenyi
Iskola három évvel későbbi jövője tekintetében.
Azért szavazott nemmel az említett előterjesztésre, mert az teljesen előkészí tetlen
volt. A júliusi közgyűlésen kérte, mondják el, mennyi plusz költséget jelent az oktatási
intézmények megyénél tartása. Aki megszavazta a Jókai Gimnázium visszaadását,
az cserbenhagyta a többi komáromi középiskolát és az áprilisi testületi határozat
ellen szavazott.

Dr. Molnár Attila: A Megyei Közgyűlésben az intézményi hálózat átstruktúrálását már
az előző ciklusban megkezdték. A kormány „áldásos” tevékenysége miatt közel egy
milliárd forintot vontak el a Megyei Közgyűléstől, ezért volt szükség az
intézményracionalizálásra. Ha nem merült volna fel, hogy az egyik intézményt
egyháznak átadják, akkor a testület soha nem szavazta volna meg az intézmények
átvételét.
Az önkormányzat korábban mindenki tiltakozása ellenére adta át az intézményeket a
megyei önkormányzatnak. Dr. Gordán Ildikó képviselő asszonnyal kezdeményeztek
közmeghallgatást ebben az ügyben, mely azonban nem befolyásolta a döntést.
Kérték, hogy munkatervben is szerepeljen ez a napirend, de újra leszavazták az
intézmények átvételét.
Az intézmények struktúrájáról kívánt tárgyalni a Megyei Önkormányzat, ekkor
kezdeményezték újra, hogy a testület döntsön az iskolák visszavételéről és ekkor
sikerült elérni, hogy a határozati javaslatot a testület elfogadja.
A Megyei Önkormányzat benyújtott egy pályázatot, mely alapján az
intézményhálózatot két évig nem szabad megváltoztatni.
A Megyei Közgyűlés elnöke javasolta, hogy a gimnázium kerüljön vissza városi
fenntartásba, de akkor ez a javaslat nem kapott többséget. Ekkor képviselői önálló
indítványt adtak be augusztus elején. Nem tudja, hogy miért csak három hét múlva
került sor a közgyűlés összehívására. A lényeg, hogy komáromi fenntartásba került a
Jókai Gimnázium. Arra törekedjen mindenki, hogy az első adandó alkalommal
tárgyaljanak a többi intézmény átvételéről.
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Dr. Mészáros Gyula: A Képviselő-testület kinyilvánította, hogy 6 intézményt
szeretnének átvenni, melyből 2 a térség integrált szakképzési központ által
megfogalmazott pályázatot nem érinti. A mai napig nem tud nyilatkozni arról, hogy a
Megyei Önkormányzat miért nem adta át a Nevelési Tanácsadót a városnak.

Dr. Konczer Erik: Elszalasztották a lehetőséget, hogy a többi iskola átadásáról
tárgyaljanak a Megyei Önkormányzattal. Az intézmények komáromi fenntartásba
vétele egy eszköz, cél, hogy mindegyik intézményben minőségi oktatás folyjék és a
gyermekek bármelyik egyetemre eséllyel felvételizhessenek.
Első lépésben a gimnáziummal kell együtt dolgozni és meg kell teremteni annak
lehetőségét, hogy a többi középiskolát is átvegyék.

Koppány Csaba: Kéri, hogy az igazgató asszonyt is hallgassák meg az iskola
elképzeléseiről.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A gimnázium hat osztályos képzése a tavalyi évben
megszűnt. A képzés anyagi forrását a Megyei Önkormányzat nem tudta biztosítani.
Sok szülő kérte, hogy a gimnázium indítsa újra a hat osztályos képzést. Ha jövőre
szeretnék ezt a képzést beindítani és annak plusz költsége van, akkor azt a
költségvetés tárgyalása előtt jelezni kell.

Szabóné Dr. Mühlenkampf Erika: Kéri, hogy az önkormányzat és a gimnázium
szakmailag működjön együtt. Az intézmény működése legyen fontos, abba ne
keverjék bele a politikát.
Az előző években a Megyei Önkormányzat – mint fenntartó – megszorításokat
végzett. A gimnázium felsőfokú idegenforgalmi menedzser képzést folytatott, melyet
megszüntettek, majd a hat osztályos gimnáziumi képzést is.
A hat osztályos gimnáziumban nem tudták a 35 fős osztálylétszámot biztosítani.
Az általános iskoláknak nem érdekük, hogy a tanuláshoz pozitívan hozzáálló tanulóik
a hat osztályos képzésben vegyenek részt, mert így nekik is nehezebb lesz a dolguk
az ott maradó tanulókkal. Az elmúlt évek alatt öt osztályuk szűnt meg a
megszorításokra hivatkozással.
A tanulóik a legjobb egyetemre jutnak be. Az egyetemre jelentkezők felvételt is
nyernek. Az érettségi eredményük 4,3 volt.
A szülők és tanulók elégedettsége nyilvánvaló, munkájuk eredményes, családi
környezetben készítik fel a gyermeket az életre.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A 35-40 fős osztályoknál lehetetlen azt a minőségű munkát
elvégezni, mint egy 25 fős osztálynál. Még színvonalasabb körülményeket kell
teremteni, hogy a munka- és tanulmányi körülmények is megfeleljenek az
egészségügyi előírásoknak.

Dr. Konczer Erik: Kéri, vizsgálja meg a gimnázium a tornaterem hét végi bérbeadása
lehetőségét.

Szabóné Dr. Mühlenkampf Erika: Ennek anyagi vonzata van, el kell látni a fűtési és
az épület nyitási-zárási feladatát is.

Zatykó János: A határozati javaslat 5. pontjában javasolja szerepeltetni, hogy a
biztosítandó összeget az általános tartalék keret terhére biztosítják.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.
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- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

 217/2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, - a Jókai Mór
Gimnázium átadás-átvételével kapcsolatos – 1. számú melléklet szerinti -
megállapodás aláírására.

2., A Képviselő-testület 2008. szeptember 1-jei hatállyal elfogadja a Jókai Mór
Gimnázium alapító okiratát, a 2. számú melléklet szerint.

3., A Képviselő-testület a Jókai Mór Gimnázium gazdálkodási jogkörét részben
önálló gazdálkodóként határozza meg, s elrendeli, hogy az intézmény
gazdálkodását 2008. szeptember 1-jétől az Önkormányzati Intézmények
Gazdasági Hivatala lássa el.

4., A Képviselő-testület engedélyezi, hogy a Jókai Mór Gimnázium a 9.B
osztályában 2 fővel, a 11.B osztályában 1 fővel átlépje a jogszabály által
meghatározott maximális osztálylétszámot.

5.,  A Képviselő-testület  2008. szeptember 1-től a 2008. évi Költségvetés
általános tartaléka  terhére biztosítja a Jókai Mór Gimnázium működéséhez
szükséges normatíván felüli összeget, mely 2008. december 31-ig 14,5 M Ft.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Császár Irén osztályvezető
Thoma Béla referens

m/ Az Élettér Közösség- és Településfejlesztő Egyesület kérelme.

     Előadó: Zatykó János polgármester

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János:  Az előterjesztést a Pénzügyi Bizottság tárgyalta.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslat 1. és 2. pontját
egyhangúlag támogatja.

Zatykó János:  Az Élettér Egyesület kérte, hogy az önkormányzat 2008. december
31-ig nyújtson pénzügyi segítséget.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

218 /2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:
1., Komárom város Képviselő-testülete az Élettér Közősség- és
Településfejlesztő Egyesület részére a HEFOP-2.2.1-06/1.-2007-01-0125/4.0
azonosítószámú „Hálózatépítés és partnerség” Szociális szakemberek
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képzése és munkaerő-piaci együttműködés-fejlesztés a Közép-dunántúli
régióban” című pályázatban leírt projekt megvalósulásához - pályázaton kívül -
4 000 000 Ft, - 2008. december 31-ig -visszatérítendő támogatást nyújt.

2., A Képviselő-testület elismerve az Élettér Egyesület tevékenységét és elért
eredményeit, felhívja  az egyesület figyelmét, hogy a jövőben beadandó
pályázataik során legyenek tekintettel pénzügyi kondícióikra és a projektjeik
finanszírozhatóságára.

Határidő: azonnal, illetve 2008. december 31.
Felelős: Zatykó János polgármester

Császár Irén osztályvezető

n/ Az önkormányzati tulajdonú törzsrészvények eladása.

     Előadó: Zatykó János polgármester

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslat 1/A és 2/A
pontját támogatja.

Zatykó János:  A határozati javaslat elfogadását támogatja. Kéri, szavazzon a
Képviselő-testület.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 1/A és 2/A pontját 17 igen
szavazattal elfogadja.

219/2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület elfogadja az Észak – dunántúli MÉH Zrt. Ajánlatát és
értékesíti az 1 470 000 Ft értékű törzsrészvényeit 2 000 000 Ft (Kettőmillió
00/100 Ft) vételárért.

2., A Képviselő-testület elfogadja a BHG Híradástechnikai zártkörűen működő
Részvénytársaság ajánlatát és értékesíti a Municipal Zrt-ben lévő „A” sorozatú
5 3700 000 Ft törzsrészvényét a névérték 60%-n azaz, 3 222 000 Ft –ért
(Hárommillió- kettőszáz-huszonkettőezer 00/100 Ft-ért).

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester
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o/ Komárom név használatára kérelem.

     Előadó: Zatykó János polgármester

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János:  A Géringer Szerviz kért lehetőséget arra, hogy „Opel Komárom” és
„Peugeot Komárom” névhasználathoz a Képviselő-testület járuljon hozzá.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

220/2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete a Géringer Szerviz Kft kérelmére -
a márkaszerviz reklámjához - az „Opel Komárom” és a „Peugeot
Komárom” névhasználatot engedélyezi.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

p/  Komáromi székhelyű  kis- és középvállalkozások  támogatása.

Előadó: Hornig Rudolfné alpolgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Győri István: A Pénzügyi Bizottság az alapcéllal egyetért és javasolja, hogy a helyi
kisvállalkozók támogatásával értsen egyet. A bizottság javasolta, hogy 2008. évben 5
M Ft-ot biztosítsanak erre a feladatra a tartalék alapból, melyet célszerűen,
ésszerűen használnának fel.
A bizottság egyetértett azzal, hogy jogi szakemberek segítségével, a Városfejlesztési
Alapítvány bevonásával készüljön el a szerződés-tervezet.

Hornig Rudolfné: Sok egyeztetésre, tapasztalatszerzésre volt szükség. Az
előterjesztés alapján a Vállalkozásfejlesztési Alapítványon keresztül szeretnének
olyan támogatásokat biztosítani a vállalkozóknak, amelyben pályázatoknál, hiteleknél
önerőt tudnának igénybe venni, melyet visszatérítenének az önkormányzatnak.
Ugyanebből a keretből szeretnék a pályázatokat, a vállalkozási ismeretek
megszerzését támogatni.

Koppány Csaba: Egyetért Győri úr által elmondott javaslattal. Ebben az évben, a
pályázatok benyújtási határideje miatt, már nem lesz szükség a 20 M Ft
biztosítására.

Zatykó János:  Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.
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- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

221/2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete a komáromi székhelyű kis és
középvállalkozások támogatása alap céllal egyet ért. Az innovációs
készségeinek fejlesztésére illetve a kiírásra kerülő hazai, uniós pályázatok és
hitelek minél hatékonyabb igénybevétele céljából a Testület 2008. évre –
időarányosan - 5 millió forintot biztosít a 2008. évi Költségvetés általános
tartalékkerete terhére.
Felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a megfelelő jogi garanciák beépítésével
a Komárom – Esztergom megyei Regionális Vállalkozásfejlesztési
Alapítvánnyal kötendő szerződést aláírásra készítse elő.

Határidő: azonnal, illetve 2008. december 31.
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Hornig Rudolfné alpolgármester
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző

r., Előirányzat felhasználásáról jelentés.

     Előadó: Zatykó János polgármester

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János:  Az előterjesztés szerint további forrást kell biztosítani a fiatalok első
lakáshoz jutása támogatásához.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság plusz 30 M Ft támogatást javasolt
biztosítani.

Győri István: A Pénzügyi Bizottság ülésén elhangzott javaslatot támogatja. El kellene
kezdeni ellenőrizni, hogy a támogatási összegeket jogszerűen, célszerűen, a
pályázati kiírásnak megfelelően használják-e.

Dr. Molnár Attila: A Képviselő-testület addig egészíti ki a keretet, amíg igény van a
támogatásra.

Zatykó János: A határozat alapján a Képviselő-testület 30 M Ft-tal emelik az eddigi
pénzügyi keretet. Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.
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222/2008.(IX. 18.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete - a módosított 2007. évi 19. számú (IX.
21.) önkormányzati rendelete, A fiatalok első lakáshoz jutásának, Komárom
Városban történő letelepedésének önkormányzati támogatásához, a 2008. évi
költségvetésben biztosított 100+30 millió forint felhasználása után - további 30
M Ft-ot biztosít, a folyamatosan érkező kérelmek teljesítésére.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

 Császár Irén osztályvezető

23. Napirendi pont: Kérdések, bejelentések.

Czita János: Augusztus hónapban látványosan megkezdődtek a beruházások a
városban. Kéri, hogy a lakosság a munkálatok ideje alatt legyen türelmes. A
beruházásokkal kapcsolatban a Műszaki Osztály ad felvilágosítást.
Koppánymonostoron 2008. szeptember 24-én, a Dózsa György Általános Iskolában
sor kerül a települési rendezési terv bemutatására.
Bejelenti, hogy augusztus 1-től új autóbusz menetrend kiadására került sor. A
menetrenddel kapcsolatos bejelentéseket a Képviselő-testületnek és a Vértes Volán
Rt-nek is megtehetik.
A közterület-felügyelet folyamatosan, napi szinten jelentést adott a nyár folyamán a
kaszálásokról. A zöldhulladék elszállítását azonban nem sikerült megoldani. Több
utcából jelezték, hogy a Saxum Kft. nem szállította el a zöldhulladékot.
A szelektív hulladékgyűjtéssel kapcsolatban elmondja, hogy a palackok kupakjai a
hulladékgyűjtőkben elhelyezhetők.
A szabadstrandnál fontos lenne a szemét gyűjtése, elszállítása, hiszen itt
rendszeresen megfordulnak a kirándulók, és kajakosok is kikötnek.
A Nepomuki Szent János Szobor felújítására mikor kerül sor?
Mikor történik meg a Téltemető utca közművekkel történő ellátása?

Horváth Gyula: A Juhász Gy. u., Korona u., Tompa M. u., Eszperantó u., Pénczeli u.,
Huszár u. területén is végeznek beruházásokat. Kéri a beruházás alatt a lakosság
türelmét. Várhatóan jó minőségű utak átadására kerülhet majd sor a beruházások a
végén.
Az Ácsi utca végén (autós iskolától kb. 10 m-re) a villanyoszlopnál mély gödör van,
mely balesetveszélyes.
Az Ácsi u. 18. szám előtti akna fedlap beszakadt.
Májusban kérte a Báthory utca – Laktanya-köz területén lévő földúton egy elhaladó
autó nagy port kavar. Kérte, hogy sebességkorlátozó táblát helyezzenek ki, de erre
nem került sor a mai napig.
A lakosság kérte, hogy a Lovasőrség tagjai a lóürüléket távolítsa el a városban.
Köszönetet mond a Lovas Színháznak, hogy a Móra Ferenc Általános Iskolának 50
db jegyet biztosított.
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A Képviselő-testületi ülésen foglalkoztak a Radeczky huszárok szobrának eredeti
helyére történő visszaállításával. Kéri, hogy a hivatal ezzel kapcsolatban tegye meg
tájékoztatását.

Hornig Rudolfné: A Polgármesteri Hivatal a felvetett kérdésekre írásban ad választ.

Győri István: Megköszöni a Polgármesteri Hivatalnak, hogy az előző testületi ülésen
feltett kérdésekre intézkedtek. A hivatal komolyan veszi a bejelentéseket és mindent
megtesz azért, hogy megfelelő intézkedésekre kerüljön sor.
A városban megkezdődtek az útberuházások, folyik a szegélykövek telepítése.
Többen jelezték, hogy a szakszerűség és az anyagminőség kívánni valót hagy maga
után. Az osztályvezető tájékoztatást adott arról, hogy a műszaki ellenőrrel együtt
megteszik azokat a szükséges intézkedéseket, melyekkel a selejtes munkát
kijavittatják és az ellenőrzéseket megszigorítják, megfelelő munkát követelnek meg a
vállalkozóktól.
Koppánymonostor, Pipacs utcában területet vett igénybe az önkormányzat a
közművek építésekor. Az önkormányzat a városrendezési tervre és terület
kisajátításokra hivatkozással a helyzetet nem rendezte. Kiderült, hogy a
városrendezési terv, mely 6-12 m-es utcákat alakított volna ki, egy álom, mert egy
házsort nem bontanak le azért, hogy az utca szélesebb legyen. Az igénybe vett
területek tulajdonosait senki sem kártalanította. A lakók türelme elfogyott, mert
minden alkalommal újabb ötleteket mondtak arra vonatkozóan, hogy majd milyen
módon és mikor kerül sor a kártalanításukra. Akinek tiszta a helyzete, annak záros
határidőn belül oldják meg a kártalanítást. Akinek nem tiszta a helyzete, azt
tájékoztassák, hogy tegye rendbe a saját dolgát ahhoz, hogy a kártalanítását meg
lehessen tennie.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az autóbusz menetrendet felül kell vizsgálni. Kéri az
érintetteket – akinek gondot okoz a közlekedés – akár a képviselőknek, vagy a város
honlapján jelezzék észrevételeiket, hogy ezek alapján végleges, használható
menetrendet tudjanak készíteni.
A „Van mit tisztáznunk” várostakarítási program tovább folytatódik. Pénteken
gyermekek bevonásával kezdődik a program, melyhez bárki csatlakozhat.
A Péczeli utcában elkezdődött az útszegély kövezése – igaz gyenge minőségben.
Problémát okoz az is, hogy egy szűk utcáról van szó, melyen nagyobb autók is
járnak és a félig kész kövezést hepe-hupássá teszik. Az utcával párhuzamos
Eszperantó utcát egyirányúsították, ezért a Péczeli utca lakói a másik irányból
javasolják az egyirányúsítást.
A Műszaki Osztály vezetője ígéretet tett arra, hogy elkészít egy előterjesztést arra
vonatkozóan, hogy alternatív módon, vasúti útvonalon lehetne szállítani az Ipari Park
dolgozóinak egy részét.

Zatykó János: A tárgyalásokba osztályvezető asszony a multinacionális cégek
vezetőit is vonja be.

Takács József: A szőnyi vasútállomás épülete és környezete nagyon rossz
állapotban van. A váró romos, az illemhely használhatatlan. Ha az önkormányzat
nem tud tenni semmit, akkor hívja fel a MÁV figyelmét erre a problémára.

Zatykó János: A MÁV vezetőivel való kapcsolatfelvételt segíti.
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Dr. Molnár Attila: Nagyon sok kritikai észrevétel érkezett az útépítésekkel
kapcsolatban. Valóban igaz az a kritikai észrevétel, hogy kifogásolni valót hagy maga
után a szakmai munka minősége és a beépítésre kerülő anyag a beruházásoknál. A
kerékpárút építése tekintetében is ugyan ezek a problémák. Nehézkes a munka,
komoly kifogások vannak. A Polgármesteri Hivatal a műszaki ellenőrök bevonásával
tegye meg a szükséges lépéseket a kerékpárút és az útépítések kapcsán.
A Mártírok u. 76. szám alatti lakók jelezték, hogy a lakásuk beázik, szigetelése nem
megfelelő. Kéri, amennyiben a Lakásszövetkezetre tartozik ez a probléma,
továbbítsák részükre.
A Csillag ltp-i ABC mögötti úton olyan mély kátyúk vannak, hogy az már veszélyezteti
a közlekedést.
A Csillag lakótelepről jelezték azt a problémát is, hogy a postaládákat leszerelték, a
lakók a levelet csak a postán tudják feladni. Kéri, hogy a Posta adjon magyarázatot a
postaládák megszüntetésére.

Zatykó János: Hétfőn aláírják a szerződést a körforgalomtól a csémi sorompóig tartó
útszakasz felújítására vonatkozó szerződést a kivitelező céggel. Ha beindul a
beruházás, újra közlekedési fennakadások lesznek a városban. Véleménye szerint
ez a munka ebben az évben nem elvégezhető.

Dr. Mészáros Gyula: Kérdése, a tisztasági akció mikor indul? Sem térképpel, sem
információval nem rendelkeznek.
Változó színvonalon építik az utakat, - de legalább épülnek. Nő a forgalom, nő a
sebesség. Egyre kevesebb gondot fordítanak a gyalogosok, kerékpárosok, gyerekek,
kismamák védelmére. A Báthory utcában, a Török Ignác utca kezdő szakaszán járda
sincs, a közlekedés életveszélyes.
A Városmajor utca lakói jelezték, hogy a volt MÉH telep mögötti területen üzem épül.
A lakók félnek, hogy az üzem működése zajjal, környezetszennyezéssel jár. Kéri,
hogy a lakosságot tájékoztassák ez ügyben.
Javasolja, hogy a Képviselő-testület vegyen részt szeptember 20-án a Magyar
Demokratikus Charta rendezvényén Budapesten, emeljék fel közösen hangjukat a
rasszizmus ellen.

Zatykó János: A Képviselő-testület felelős azért, hogy ilyenek a járdák a városban. A
dolog azon múlik, hogy a 2009. évi költségvetésben reálisan szerepeltetni kell a
járdaépítést.

Koppány Csaba: Eltávolították a 13-as főuton a sebességkorlátozó tábla eltávolítása
a volt kamionterminál előtt.
Az Arany J. utca 17. szám mögötti, rossz minőségű útszakasz felújítására is sor
került.

Dr. Konczer Erik: A Mártírok u. 76. sz. alatti lakó a lakás beázását a
Lakásszövetkezetnek kell jeleznie. A tető felújítását a közös költségből tudják
felújítani, melyhez az összes lakó beleegyezése szükséges.
A Rüdiger sétányon a „Behajtani tilos, kivéve célforgalom” táblát kéri kihelyezni.

Sárai János: Kéri, hogy a buszmegállók mellett szemétgyűjtő edényeket helyezzenek
ki.
A következő hónapban tárgyalnak az autóbusz járatokról, remélhetőleg a problémák
megoldódnak.
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A Túró hegy lakói jelezték, hogy az út járhatatlan, nagy kátyúk vannak. Kérte a
Saxum Kft. segítségét.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A koppánymonostori fogászat tekintetében már
többször kért segítséget. 10 M Ft-ot elkülönítettek erre a célra, de még mindig nem
történt előrelépés. Szeretné, ha a kitűzött célokat megvalósítanák.
A Beöthy Zs. utcai járda felújítására a liget felújításával együtt kellett volna sort
keríteni. A felújításra nem került sor.
A Tóth L. u. 7. sz. alatti rendelő felújítására is elkülönítettek a költségvetésben
pénzügyi keretet. A terveket nem ismeri.
Füstös László úr megkereste polgármester urat az ügyben, hogy a Kórház területén
a betegek és a dolgozók dohányoznak. Ha rendelkeznek a „Dohányzásmentes
Komáromért” programmal, akkor legalább az egészségügyi intézményeket tegyék
dohányzás mentessé. Jegyzői hatáskörben, rendelettel ez valószínűleg
megvalósítható. Kéri, vizsgálják meg ennek lehetőségét.
Kéri, hogy a képviselők részére ebben négy éves önkormányzati ciklusban is
biztosítsanak képviselői igazolványt.
Szeptember 20-án 14 órakor kerül sor a kitelepítettek országos találkozójára. A
rendezvény a Református Templomban kezdődik. Kéri, a lakosság részéről is minél
többen vegyenek részt a rendezvényen.

Zatykó János: A Tóth L. u. 7. szám alatti rendelő kivitelezési szerződését már aláírta.

Sagát Ágnes: A tetőfelújítás, a ráépítés jelenleg is folyik.

Zatykó János:  A liget felújítására vonatkozó összeget a Vezérek Parkja beruházásra
biztosította a Képviselő-testület.

Hamrák Zsófia: Elkészült Komárom, Arany J. u. 17. számú épület melletti sportpálya
felújítása. Remélhetőleg az utca másik részén található játszótér is elkészül.
A Mártírok u. 5-25. között az elektromos kábelvezeték is elkészült. Amennyiben a
lakosságnak az utómunkálatokkal gondja van, azt kéri jelezzék, megpróbálnak még
azokon módosítani.
Egy-egy kérését sajnos kétszer-háromszor is le kell adnia a hivatalba írásba, mire
azok teljesülnek, pl. török étteremnél még mindig nincs járda.
Dunaalmáson 2008. szeptember 20-án az Árpád-kori síremléknél megemlékezés
lesz, előadást tart Dr. Kiszeli István professzor.

Nagy Zoltán: Többször felmerült az a probléma, hogy a Duna hídon lévő lámpa a
forgalmat akadályozza. Tüneti kezelés lehetne, hogy torlódás esetén rendőrjárőr
irányítaná a forgalmat.
Október 4-én kerül sor a Pityóka Fesztiválra, remélhetően mindenki jól érzi majd
magát a rendezvényen.

Dr. Molnár Attila: A közlekedési lámpával kapcsolatban tett javaslat jó ötletnek tűnik.
Megoldás lehetne, hogy az átmenő forgalom zöld jelzése hosszabb idejű legyen.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A híd felújításakor a kamionokat elterelték. A nagyobb
járműveket az elkerülő út és az új közúti híd megépítéséig el lehetne terelni.

Dr. Konczer Erik: Gyorsíthatna a híd forgalmát, ha a híd felől nem lehetne balra
lekanyarodni.
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Zatykó János: Simon István tűzoltóparancsnok a Képviselő-testület tagjait is
meghívta a tűzoltóság bemutatójára.

Több kérdés, bejelentés nincs, Zatykó János polgármester a Képviselő-testület
ülését berekeszti.

Kmf.

Dr. Szeidl Bernadett Zatykó János
aljegyző                                                                         polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
távollétében


